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JEGYZŐKÖNYV 
 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 2022. április 28-án 10:00 órai kezdettel 
Veszprémben, a Megyeháza Szent István termében megtartott nyílt üléséről. 

Jelen voltak:   Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Vörösmarty Éva, a megyei közgyűlés alelnöke 
Dr. Áldozó Tamás Róbert 
Benedek Szilveszter 
Deák Istvánné 
Dobó Zoltán  
Horváth Ernő József  
Kis Virág Enikő  
Nagyné Bátor Alexandra  
Papp Tamás  
Ravasz Tibor Zsolt  
Tábori Ferenc, képviselők 

 
Távolmaradását előzetesen bejelentette:  

Eszli István 
Grőber Attila 
Ihász Norbert Benjamin  
Szöllősi János László, képviselők 

 
Távol maradt:   Galambos István képviselő 
 

Jelen voltak továbbá: Dr. Fellegi Norbert, rendőr-ezredes, rendőrségi főtanácsos, 
megyei rendőrfőkapitány, Veszprém Megyei Rendőr-
főkapitányság 
Dr. Palatinusz Márta, rendőr alezredes, hivatalvezető, Veszprém 
Megyei Rendőr-főkapitányság 
Máté Alexandra, r. hadnagy, sajtóreferens, Veszprém Megyei 
Rendőr-főkapitányság 
Dányi Béla, tű. dandártábornok, tűzoltósági főtanácsos, igazgató, 
Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 
Dr. Markovszky György elnök, Veszprém Megyei Kereskedelmi 
és Iparkamara 
Dr. Surányiné Dr. Várszegi Éva, közjogi főügyészhelyettes, 
Veszprém Megyei Főügyészség 
Nyemcsok Györgyné elnök-helyettes, Veszprém Megyei 
Polgárőrség 
Dr. Imre László, megyei jegyző 
Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 
Fabacsovics Zoltán, irodavezető 
Lóth-Széles Vivien Fanni, irodavezető 
Szász Jutka Emese, irodavezető 
Dr. Hideg-Göblyös Rita, jogtanácsos 
Cseh György, informatikus 
Halmi-Tóth Mónika, önkormányzati referens, jegyzőkönyvvezető 
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AZ ÜLÉS MEGKEZDÉSE 

Polgárdy Imre 
Köszöntötte a testület ülésén megjelent képviselőket, a hivatal munkatársait. 
 
A jelenléti ív alapján megállapította, hogy a 17 fő közgyűlési tag közül 12 fő jelen van, az ülés 
határozatképes. Távolmaradását előzetesen bejelentette, Eszli István, Grőber Attila, Ihász 
Norbert Benjamin, Szöllősi János László képviselő, valamint az ülésről távol maradt Galambos 
István képviselő.  
 
Bejelentette, hogy az Országgyűlés az 1/2004. (IV.6.) politikai nyilatkozatával április 16-át a 
Magyar Holocaust Emléknapjává nyilvánította. Erre, valamint az SZMSZ 15. § (4) 
bekezdésében foglaltakra tekintettel, kezdeményezte, hogy 1 perces néma felállással 
emlékezzen a közgyűlés a holocaust magyarországi áldozataira.  
 
1 perces néma felállás 
 
Polgárdy Imre 
Tájékoztatott, hogy a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 2021. december 16-i 
ülésén önálló napirendként tárgyalta "A Veszprém Megyei Önkormányzat csatlakozása a 
Klímabarát Települések Szövetségéhez" tárgyú előterjesztést és a 130/2021. (XII.16.) MÖK 
határozatával döntött a csatlakozási szándékról.  
Örömmel jelentette be, hogy a Klímabarát Települések Szövetségének elnöksége a 2022. április 
11-i ülésén a Veszprém Megyei Önkormányzatot a Klímabarát Települések Szövetségének 
tagjai sorába felvette. Elmondta, hogy az erről szóló oklevelet hamarosan kézhez kapja.  
 
Az ülés napirendjével kapcsolatban az alábbi bejelentést tette: 
 
Tájékoztatta Képviselőtársait, hogy Dr. Markovszky György úr, a Veszprém Megyei 
Kereskedelmi és Iparkamara elnöke kérelmezte, hogy a „Tájékoztató Veszprém megye 
gazdaságnak 2021. évi teljesítményéről, a foglalkoztatás növelésének lehetőségeiről” tárgyú - 
a kiküldött meghívó szerinti 12. napirendi pontot - a közgyűlés a munkaülés elején tárgyalja.  
Elnök úr kérésére indítványozta, hogy e napirendi pontot a „Tájékoztató a Veszprém Megyei 
Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2021. évi tevékenységéről” tárgyú napirendi pontot követően 
tárgyalja meg a közgyűlés. 
 
Bejelentette, hogy az Ügyrendi Bizottság a 2022. április 28-ai ülésén a nyílt ülés napirendi 
tervezetét tárgyalásra alkalmasnak minősítette. 
 
Indítványozta az elhangzottak figyelembevételével, hogy a közgyűlés döntsön a napirend 
elfogadásáról. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatot: 
 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 
25/2022. (IV. 28.) MÖK határozata 

Döntés a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 2022. április 28-ai nyílt ülésének 
napirendjéről 
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A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 2022. április 28-ai nyílt ülésének napirendjét 
a következők szerint állapította meg: 
 
1. A Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság vezetőjének beszámolója Veszprém 

megye közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről 
és az ezzel kapcsolatos feladatokról 
Előadó: Dr. Fellegi Norbert r. ezredes, rendőrségi főtanácsos, megyei 

rendőrfőkapitány 
Előkészítésért felelős: Halmi-Tóth Mónika, önkormányzati referens 
 

2. Tájékoztató a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2021. évi 
tevékenységéről 
Előadó: Dányi Béla tű. dandártábornok, tűzoltósági főtanácsos, a Veszprém 

Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság igazgatója  
Előkészítésért felelős: Halmi-Tóth Mónika, önkormányzati referens 
 

3. Tájékoztató Veszprém megye gazdaságának 2021. évi teljesítményéről, a 
foglalkoztatás növelésének lehetőségeiről 
Előadó: Dr. Markovszky György, a Veszprém Megyei Kereskedelmi és 

Iparkamara elnöke 
Előkészítésért felelős: Halmi-Tóth Mónika, önkormányzati referens 
 

4. Döntés a Veszprém Megyei Önkormányzat Hivatalánál foglalkoztatott 
köztisztviselők illetménykiegészítéséről, valamint a vezető köztisztviselők 
illetménypótlékáról szóló 12/2012. (V.3.) önkormányzati rendelet hatályon kívül 
helyezéséről és új rendelet megalkotásáról 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
 Dr. Imre László, megyei jegyző 
Előkészítésért felelős: Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 
 Dr. Hideg-Göblyös Rita, jogtanácsos 
 Majerikné Bánó Katalin, humánpolitikai referens 
 

5.  A Veszprém Megyei Önkormányzat 2021. évi költségvetésének végrehajtása, 
költségvetési maradvány megállapítása 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető 
 Farkas Barbara, költségvetési referens 
 

6. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 2/2022. (II.15.) 
önkormányzati rendelet módosítása 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető 
 Farkas Barbara, költségvetési referens 
 

7.  Hatályos önkormányzati rendeletek felülvizsgálata, egyes önkormányzati rendeletek 
módosításáról szóló önkormányzati rendelet megalkotása 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
 Dr. Imre László, megyei jegyző 
Előkészítésért felelős: Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 

 Dr. Hideg-Göblyös Rita, jogtanácsos 
 Halmi-Tóth Mónika, önkormányzati referens 

 
8. Beszámoló és tájékoztató a 2021. évi ellenőrzések tapasztalatairól 

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
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Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető 
 Farkas Barbara, költségvetési referens 

 
9. Beszámoló a Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal 2021. évi tevékenységéről 

Előadó: Dr. Imre László megyei jegyző 
Előkészítésért felelős: Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 
 Fabacsovics Zoltán, megyei főépítész, irodavezető 
 Lóth-Széles Vivien Fanni, irodavezető 
 Szász Jutka, irodavezető  

 
10. Tájékoztató a TOP_PLUSZ-3.1.1-21-VE1-2022-00001 azonosítószámú, „Veszprém 

megyei foglalkoztatási-gazdaságfejlesztési együttműködés – Plusz” című projekt 
részletes tartalmáról 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Rauch Barbara, pályázati koordinátor 
 

11. Tájékoztató a Veszprém Megyei Önkormányzat, a Veszprém Megyei Önkormányzati 
Hivatal 2021. évi közbeszerzéseiről 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Szász Jutka irodavezető, 
 Orbán-Hék Marianna, gazdasági referens 

 
12. Tájékoztató a Veszprém Megyei Területfejlesztési Szakmai Kollégium 2021. évi 

munkájáról 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, megyei főépítész, irodavezető 

 Várszegi Bernadett, területfejlesztési referens 
 Rajkó Viktória, területfejlesztési titkár 
 
13. Tájékoztató Veszprém megye agrárgazdasági helyzetéről 2021. 

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Nemzeti Agrárgazdasági Kamara Veszprém Megyei Igazgatósága 

 Halmi-Tóth Mónika, önkormányzati referens 
 

14. Jelentés a közgyűlés lejárt határidejű határozatairól (I.), a bizottsági döntésekről (II.)  
Előadó: Polgárdy Imre, megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Halmi-Tóth Mónika, önkormányzati referens 
 

15. Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről 
(2022. február 1. - 2022. április 15.) 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
Előkészítésért felelős: Lóth-Széles Vivien Fanni, irodavezető 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke  
 
NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 
 
1. A Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság vezetőjének beszámolója Veszprém megye 

közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről és az 
ezzel kapcsolatos feladatokról 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
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Polgárdy Imre 
Köszöntötte Dr. Fellegi Norbert rendőr-ezredes, rendőrségi főtanácsos, megyei 
rendőrfőkapitány urat és dr. Palatinusz Márta rendőr alezredes hivatalvezető asszonyt. 
 
Elmondta, hogy Rendőrfőkapitány úr jelezte, szóbeli kiegészítést kíván tenni, megadta a szót 
Főkapitány úr részére. 
 
Dr. Fellegi Norbert 
Megköszönte a kiegészítés lehetőségét, majd köszöntötte Elnök Urat, Alelnök Asszonyt, 
Főjegyző Urat, köszöntötte a Közgyűlést, a megjelent hölgyeket és urakat. A Főkapitányság 
vezetése nevében nagy tisztelettel köszöntötte a jelen lévőket. Kérte, engedjék meg, hogy új 
színt vigyen a közgyűlési beszámolóba. Elmondta, hogy az eddigiekkel ellentétben egy rövid 
prezentációval kívánja kiegészíteni a beszámolót, és reméli, hogy így szemléletesebb lesz a 
Főkapitányság munkájának a bemutatása.  
Ismertette, 2021-ben kettő fő prioritás határozta meg a Főkapitányság szolgálatellátását, a 
Covid 19 járvány kezelése, és az illegális migráció. Ismertette, hogy a járvány vonatkozásában 
továbbra is elmondható, hogy jelentős többlet terhet rótt az állományra. Értette ide a védelmi 
intézkedések betartását, betartatását, a hatósági házi karanténba helyezettek ellenőrzését, 
különböző szankciók alkalmazását. A migráció vonatkozásában pedig egyértelműnek vélte, 
hogy egy tartósan jelenlévő, sajnálatos módon elhúzódó folyamatról beszélhetünk, amelyet 
egyre inkább nehezít az, hogy az embercsempészek egyre agresszívebben lépnek fel az 
intézkedő rendőrökkel szemben is. Úgy gondolta, hogy ezen jelentős kihívások ellenére a 
tavalyi évben továbbra is sikerült maximálisan biztosítani az itt élők biztonságát, nyugalmát. 
Álláspontja szerint a közbiztonság továbbra is szélsőségektől mentes és kiegyensúlyozott. 
Ismertette, továbbra is problémaként éli meg a közlekedésbiztonság helyzetét. Tájékoztatott, 
erről egy kicsit részletesebben is fog beszélni. Mint mondta, a helyzet korántsem nevezhető 
rózsásnak. Elmondta, igaz, hogy az ismertté vált bűncselekmények száma csak minimálisan, de 
mégis tovább csökkent, viszont a felderítési és a nyomozás eredményességi mutatók az 
országos szinten is kiemelkedőnek mondhatók. A leglényegesebbnek tartotta kiemelni, hogy 
ismeretei szerint és a hozzá érkezett visszajelzések alapján is a rendőrség társadalmi 
elismertsége, támogatása, a lakossági elfogadottsága a megyében továbbra is magas.  
Tájékoztatott, hogy a tavalyi évre vonatkozóan a Főkapitányság jelentős eseményeit mutatja be 
a dián. Mint mondta, a bevezetőben beszélt a koronavírus világjárvány kezeléséről, illegális 
migrációról. Elmondta továbbá, hogy több olyan országos szintű biztosításban is részt vett az 
állomány, mint például a Labdarúgó Európa Bajnokság és a Pápalátogatás, amelyek szintén 
jelentős terhet róttak rájuk. Ismertette, hogy a visszajelzések alapján az állomány példa értékűen 
vett részt ezekben a biztosításokban. Értékítélete szerint egy instabil vezetői állománnyal 
hatékony munkát végezni nem lehet.  Örömmel jelentette be, hogy a Veszprém Megyei Rendőr-
főkapitányság vezetői állománya - most már több évre visszamenőleg is - stabilnak mondható. 
Ismertette, hogy mindössze olyan változások következtek be az állományban, hogy a Pápai 
Rendőrkapitányság vezetője, Szappan Csaba alezredes úr nyugdíj előtti rendelkezési 
állományba kérte magát. Az ő utódja, Regdon László rendőr ezredes lett, aki korábban a 
Balatonfüredi Rendőrkapitányság vezetője volt; Regdon ezredes úr utódja pedig Vancsura 
Miklós rendőr alezredes úr, aki a Balatonfüredi Rendőrkapitányság rendészeti osztályvezetője 
volt korábban. Úgy ítélte meg, hogy mindketten példa értékűen látták el feladatukat és 
illeszkedtek a vezetői hierarchiába. Hangsúlyozta, hogy egy rendőri szerv munkáját a 
bűncselekményeknek a felderítése és kezelése alapvetően meghatározza. Ismertette, hogy a 
slide-on látszik, - amiről már több éve is beszélt -, hogy elérkeztek egy olyan regisztrált 
bűncselekmény számhoz, amit már nehéz lesz sokkal lejjebb vinni. Ismertette, az a számadat, 
mely látható és a beszámolóban is szerepel, teljesen reális bűncselekményszám. Tájékoztatott, 
hogy a nyomozás eredményesség megegyezik a 2020-as évekkel. Hangsúlyozta, hogy egy 
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közel 80%-os nyomozás eredményességet produkálni, önmagáért beszélő tény. Ugyanezt tudja 
elmondani a 14 kiemelten kezelt bűncselekmény alakulásáról is. Elmondta, ezeknek a szintje 
állandónak mondható, a nyomozás eredményesség pedig országos szinten is kiemelkedő. 
Álláspontja szerint a másik terület, mely jelentősen meghatározza a szubjektív közbiztonság 
érzetét a lakosságnak, a közterületen elkövetett bűncselekmények alakulása. Tájékoztatott, 
hogy egy stagnáló értékről beszélhet, és egy kicsit talán csökkenő tendencia is látható, a 
nyomozás eredményesség pedig szintén – országos szinten is – példaértékű, 91 százalék, amely 
rendkívül magas. Véleménye volt, hogy a megye abban a szerencsés helyzetben van – hozzá 
tette azért, hogy országos szinten is jellemző ez –, hogy a legsúlyosabb bűncselekmény, az 
emberölés látványosan visszaesett Magyarországon. Ezen belül is a szándékosan befejezett 
emberölés az, amelyik a legfontosabb. Ismertette, hogy az emberölésnek négy stádiuma van, és 
a szándékosan befejezett emberölések azok, amelyek rendkívül befolyásolják a szubjektív 
közbiztonságérzetet. Elmondta, volt olyan év, amikor nem történt ilyen a megyében. Az évente 
egy-két alkalom – megjegyezte, hogy természetesen egy is sok –, teljesen a kezelhető állapotot 
mutatja, és mind a felderítési, mind a nyomozás eredményesség 100%. Nagyon lényegesnek 
tartotta azt, hogy nagyon ritkán történik a megyében ilyen szintű súlyos bűncselekmény. 
Ugyanezt tudta elmondani a halált okozó testi sértésről, mely abban különbözik az 
emberöléstől, hogy ez ún. vegyes bűnösségi bűncselekmény. Itt az elkövető szándéka halálos 
eredményre nem terjed ki, ezért nem emberölés, hanem idézőjelbe téve „csak” halált okozó testi 
sértés. Ismertette, hogy ilyen tavaly és tavalyelőtt sem történt. Ismertette továbbá, hogy a másik 
hasonlóan súlyos bűncselekmény a rablás, mely rendkívüli irritáló tud lenni. Elmondta, hogy 
hasonlóan az előző súlyos bűncselekményekhez nagyon ritkán fordul elő a megyében, 10 alatt 
van általában éves szinten. Sajnálatos módon, a slide-on az látható, hogy itt van némi hiátus, 
mert 100%-os eredményességet vár el tőlük az országos vezetés. A tavalyi évben a Tapolcai 
Rendőrkapitányság illetékességi területéhez tartozó esetben sajnálatos módon nem sikerült az 
elkövetőt - megjegyezte, hogy egyelőre - felderíteni, ezért nem sikerült a 100%-ot hozni. 
Álláspontja volt, hogy így sem rossz ennek a fajta bűncselekménynek a kezelése. Elmondta, a 
lakásbetörés egy hasonló olyan jellegű deliktum, amely kimondottan irritálja a lakosságot, 
hiszen az intimszférát erőteljesen érinti. Tájékoztatott, hogy Veszprém megyére elmondható 
egyrészt, hogy ez csökkenő tendenciát mutató bűncselekmény, az eredményesség kiemelkedő, 
és külön hangsúlyozta, hogy az ún. országos koordinációk (a sorozatos bűncselekmények 
felismerése) vonatkozásában Veszprém megye évek óta élen jár. 
Tájékoztatott, hogy a bűncselekmények legnagyobb részét – értelemszerűen – a vagyon elleni 
bűncselekmények adják ki. Ismertette, a dián látható, hogy itt is egy csökkenő tendenciáról 
lehet beszélni. Elmondta, a gépkocsi feltörés egy kicsit megugrott, mert itt a Balaton-parton a 
sorozat jellegű elkövetés is jelen van, amelynek az elkövetőjét „hálistennek” sikerült felderíteni. 
Ismertette, hogy az eredményesség teljesen rendben van. Úgy vélte, a bűncselekmények mellett 
a tulajdon elleni szabálysértésekről is kell szólni, hiszen az általában kisebb értékű 
cselekmények ugyancsak irritálni tudják a lakosságot. Mint mondta, itt is látható évről-évre a 
csökkenő tendencia, az eredményesség pedig a kívánalmaknak megfelelő. Ismertette, a 
kábítószer esetében egy frekventált területről beszél, mely a közvéleményt különösen irritáló 
bűncselekmény kategória. Rendszeres, mindig visszatérő téma a közgyűlési beszámolókon is. 
Örömmel jelentette be, hogy a kemény drogok továbbra sem jellemzőek a megyére, a heroin, a 
kokain, ezeknek a származéka, abszolút nem található meg. Mint mondta, nincs ilyenről 
tudomásuk. Ismertette, hogy a marihuána, illetve amfetamin, metamfetamin származékok, 
amelyek viszik a prímet, illetve az ún. új pszichoaktív anyagok. Véleménye szerint egy 
átstruktúrálódás figyelhető meg. Elmondta, hogy az új pszichoaktív anyagokhoz jóval 
olcsóbban és egyszerűbben hozzá lehet jutni, és inkább ezek a jellemzőek, a milyenségük 
folyamatosan változik. Mindig újabb és újabb komponenseket találnak ki a szerek készítői, 
ezért folyamatosan résen kell lenni. Tájékoztatott arról, hogy a kábítószerrel kapcsolatosan nem 
lehet azt elhallgatni, hogy a megyében időnként feltűnik a szervezettség jelét mutató olyan 
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bűnelkövetői csoport, amelyek kábítószer-terjesztéssel foglalkoznak. Elmondta, hogy ez nem 
titok a jelen lévők előtt sem, hogy ebből óriási pénz van. Elmondta továbbá, hogy már az 
embercsempészés kezdi ezt kicsit „überelni”. Tájékoztatott arról, hogy ennek ellenére 
folyamatos bomlasztást végez a főkapitányság erre specializálódott szak-alegysége. Elmondta 
még, hogy különösebb problémát ennek a helyzetnek a kezelésében nem lát. 
A bűncselekmények területi megoszlása vonatkozásában kifejtette, hogy nincs új a nap alatt. 
Értelemszerűen a Veszprémi Rendőrkapitányság illetékességi területe az, ahol a legtöbb 
regisztrált bűncselekmény történik, hiszen Veszprém lakossága a legnagyobb. 
Elgondolkodtatónak tartotta, hogy a megye második legkisebb Rendőrkapitánysága, 
Balatonfüred a sorban következő, a 641 regisztrált bűncselekményével. Elmondta, a szemléltető 
ábrán látható, hogy ami a déli parton Siófok, az az északi parton Balatonfüred, azzal a 
megjegyzéssel – lehet, hogy ennek Siófokon nem örülnek, de hát ettől még ki kell mondani –, 
Balatonfüred közbiztonsága, a megítélése szerint jóval kedvezőbb, mint Siófoké.  Mint mondta, 
a nyári idegenforgalmi szezon önmagáért beszél, a város lakossága többszörösére nő, így 
értelemszerűen a bűnelkövetőket is bevonzza. 
Hangsúlyozta, hogy a szervezeti teljesítményértékelés egyik meghatározójává kezd válni a 
kármegtérülési mutató, ahol a Főkapitányságnak azért volt hiátusa. Ismertette, a 17,1 százalék 
nagyon csekély, még akkor is, hogy ha a 2020-as évhez képest némi előrelépés mutatható ki. 
Ismertette továbbá, hogy a rendőrségtől reális elvárás, hogy ne csak a bűncselekmények 
elkövetőit derítse fel, hanem a bűncselekményekből származó kárt is próbálja megtéríttetni, 
illetve azt lefoglalni. Elmondta, itt biztos van még előre lépési lehetőségük. Hangsúlyozta, hogy 
komoly hiátust lát, amit sajnálatosnak tart. Az embercsempészés bűncselekmények alakulása 
tekintetében elmondta, hogy ezt sikertörténetként éli meg, bármilyen furcsán is hangzik. 
Véleménye szerint az lenne a legjobb, hogy ha egyáltalán nem kellene ilyen bűncselekményről 
beszélni, de az illegális migráció vonatkozásában ahogy utalt rá, ez most már velünk együtt élő 
helyzet. Úgy ítélte meg, nem valószínű, hogy a jövőben ez látványosan változna. Ismertette, 
ugrásszerű emelkedés látható, 663 migránst fogtak el a munkatársai a tavalyi év folyamán, és 
50 ügyben rendeltek el nyomozást. Tájékoztatott, hogy a beszámoló és a dia között van némi 
ellentmondás, de ez ne tévessze meg a jelenlévőket: a 31-es szám a befejezett ügyeket jelenti, 
viszont 50 ügyben kezdeményeztek eljárást.  
Hozzátette, a megyébe érkező migránsok számában hektikusság tapasztalható, hiszen van olyan 
időszak, hogy heti két-három alkalommal is fognak el embercsempészeket a rendőrség 
munkatársai, ezzel szemben van olyan időszak, hogy kéthetente érnek tetten 
embercsempészeket. Kiemelte, a 8-as számú főút az embercsempészek kiemelt vonulási 
területe, azonban felismerve a rendőrség emelt számban történő jelenlétét a főúton, számos 
alkalommal próbálkoznak az elkövetők a 82-es, 83-as és 84-es utakon, melyre természetesen a 
rendőrség rugalmasan reagál, így mindenhol jelen vannak a megyében az e területtel foglalkozó 
munkatársak. 
A bűnmegelőzéssel kapcsolatban hangsúlyozta, országos elismertségre tett szert a megye 
bűnmegelőzési munkával foglalkozó szervezeti alegysége, amely példaértékű munkát végez e 
területen. Tájékoztatott, számos projektje működik a bűnmegelőzéssel kapcsolatban a megyei 
rendőrségnek, melyek közül példaként említette a kerékpáros szervizt és regisztrációs pontot, 
amely a Nemzeti Bűnmegelőzési Tanács figyelmét is felkeltette, így a támogatásuknak 
köszönhetően országos szinten is elismertséget érdemelt ki a projekt, melyet az ország számos 
területén átvettek és alkalmaznak a rendőr-főkapitányságok. 
Örvendetesnek vélte továbbá, hogy Veszprém megye az állatvédelem területén is országos 
szinten élen jár, melybe Ovádi Péter országgyűlési képviselő, Vörösmarty Éva, a Veszprém 
Megyei Önkormányzat Közgyűlésének alelnöke, továbbá a Veszprém Megyei Rendőr-
főkapitányság, a Veszprém Megyei Főügyészség és a Veszprémi Járásbíróság is komoly 
munkát fektet. 
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Kiemelte, a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság és az Ultimátum Állatvédelmi Alapítvány 
közötti együttműködési megállapodást, amely tovább erősíti a rendőrfőkapitányság ezen 
területen végzett munkáját. Megjegyezte, véleménye szerint komoly problémát okoz, hogy az 
állatvédelemnek nincs hagyománya Magyarországon, azonban örvendetes, hogy fejlődés 
tapasztalható e téren, ennek ellenére továbbra is fontos az érzékenyítés, önkritikát gyakorolva 
a saját munkatársakon is, amelynek köszönhetően javul az állatvédelem jelentőségének 
felismerése.  
A rendészeti állomány közterületi jelenlétével kapcsolatban elmondta, a megyei rendőr-
főkapitányság az elmúlt évekhez képest átgondoltabban szervezi a szolgálati beosztást, emiatt 
némi csökkenés tapasztalható a közterületen jelen lévő rendőrök számában, amely azonban nem 
ad okot az aggodalomra. Hozzátette, a korábbi évekhez képest az Országos Rendőr-
főkapitányság is más számítási metodika szerint jár el, továbbá jelentős terhet jelent a rendőrség 
számára a déli határon a migráció kezelése, melyet tovább nehezített, hogy az elmúlt 
időszakban a pandémia miatt számos kolléga kiesett a munkából, amely szintén befolyásolta a 
rendőrség közterületi jelenlétét. Ennek ellenére kiemelte, hogy a nyári idegenforgalmi 
szezonban igyekszik a rendőrség mindent elkövetni annak érdekében, hogy minél több 
munkatárs a lehető legnagyobb óraszámban jelen legyen a közterületeken. 
Megjegyezte, mindezek ellenére az elfogások száma – amely a szervezeti teljesítményértékelés 
vonatkozásában az egyik legfontosabb mutatószám – nőtt az elmúlt évekhez képest, amely 
köszönhető a rendőrök részéről az állampolgárok által tett bejelentésekre adott rendkívül 
érzékenyen történő reagálására, amely véleménye szerint példaértékű. 
Prezentációjában kiemelte még a közlekedési baleseteket, mellyel kapcsolatban hangsúlyozta, 
hogy sajnálatos módon a megyében 24 halálos baleset történt 2021-ben, amely bár kevesebb a 
2020-as évhez képest, viszont még mindig jelentős számot képvisel. Hozzátette, véleménye 
szerint a rendőrség mindent megtesz annak érdekében, hogy a balesetek száma csökkenjen a 
közutakon, azonban a legnagyobb problémát a közlekedők hozzáállása, illetve a folyamatosan 
növekvő gépjármű szám okozza, miközben Magyarország útjainak számában nincs növekedés. 
Mindezekre figyelemmel prioritásként említette a balesetmegelőzést, melyet a megyei rendőr-
főkapitányság is kiemelten kezel. Ennek kapcsán ajánlotta megtekinteni a prezentációban is 
szereplő motoros balesetek megelőzésére készített kisfilmet, illetve megemlítette a megyében 
több helyen látható sokkoló megjelenítési hirdetőtáblákat.  
Kiemelte még a piktogramok és az okos zebra jelentőségét a balesetmegelőzésben, melyből 
egyre több kerül kihelyezésre megyeszerte, emellett a rendőrség és az önkormányzatok, 
valamint a polgárőrség közötti szoros együttműködés fontosságát, továbbá a bíróság, valamint 
az ügyészség rendkívül pozitív hozzáállását, mely nélkül véleménye szerint a rendőrség nem 
tudná hasonló eredménnyel fenntartani a közbiztonságot. 
Példaként említette az embercsempészési ügyekben a gyorsított eljárások alkalmazása kapcsán 
az ügyészség és a bíróság munkáját, amely országosan is egyedülálló Veszprém megyében, 
melynek köszönhetően ezen ügyek 30%-ában sikerül „bíróság elé állításos” eljárással befejezni 
a nyomozásokat, amely azt jelenti, hogy az embercsempész elfogását követő 2-3 héten belül 
ítélet születik. 
Végezetül elmondta, megítélése szerint Veszprém megye az ország egyik legbiztonságosabb 
megyéje, ahol elmondható, hogy a közbiztonság továbbra is szilárd, szélsőségektől mentes és a 
megyei rendőrfőkapitányság valamennyi munkatársa továbbra is azon dolgozik, hogy a jelen 
állapot a jövőben is fenntartható legyen. Hangsúlyozta, a bűncselekmények felderítését a 
rendőrség munkatársai kiváló eredménnyel végzik, azonban a kármegtérülés, a 
közlekedésbiztonság, kiemelt figyelemmel a turisztikai szezonra, valamint a migrációs 
ellenőrzések jelentős kihívást jelentenek az állomány számára. 
Végezetül megköszönte a figyelmet és kérte a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság 
tájékoztatójának elfogadását. 
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Polgárdy Imre 
Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot a Közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
Dobó Zoltán 
Tisztelettel köszöntötte Dr. Fellegi Norbert rendőr ezredes, rendőrségi főtanácsos, megyei 
rendőrfőkapitány urat, majd Tapolca Város Önkormányzata nevében megköszönte a Veszprém 
Megyei Rendőr-főkapitányság, valamint a Tapolcai Rendőrkapitányság munkáját, továbbá az 
önkormányzat és a rendőrség között évek óta fennálló szoros együttműködést, melyre jó példa 
az Év Rendőre elismerés, amely minden évben átadásra kerül Tapolcán is, a Tapolcai 
Rendőrkapitányság vezetőjének javaslata alapján a testület döntése szerint. 
Megkérdezte, hogy a mélységi felderítés során elfogott illegális bevándorlók mely régiókból 
érkeznek leginkább Magyarországra és mi várható a jövőben. 
 
Dr. Fellegi Norbert  
Válaszában elmondta, ahogy a kiegészítésében is utalt rá, biztosan elmondható, hogy hasonló 
vagy rosszabb helyzetre kell számítani a migrációval kapcsolatban, hiszen jelenleg is több 
százezer, akár egymillió szír menekült tartózkodik Törökországban, illetve akik eljutottak 
Görögországig, ők biztos, hogy nem fognak visszafordulni a hazájuk irányába, hanem Európa 
felé indulnak el, amely a rendőrség számára napi szinten okoz komoly kihívást. 
A migránsok összetételével kapcsolatban elmondta még, hogy legnagyobb számban továbbra 
is szír, illetve afgán menekültek érkeznek, azonban nő az afrikai, Srí Lanka-i és egyéb közel-
keleti államokból érkező migránsok száma is. 
 
Kérdések 
 
Deák Istvánné 
Megköszönte a Veszprém megyei rendőrség munkáját és elmondta, pedagógusként az 
iskolarendőrökkel kapcsolatban lenne kérdése, mivel tudomása szerint a rendőrség 
állományába tartoznak. Megkérdezte, van-e a megyében olyan iskola, ahol az iskolarendőrökre 
szükség volt és mit tudna mondani a működésükről. 
 
Dr. Fellegi Norbert 
Pontosított, amennyiben a kérdés az iskolaőrökre vonatkozik, akik a rendőrség nem hivatásos 
állományába tartoznak – hasonlóan a fegyveres biztonsági őrökhöz –, a megyében jól működik 
a rendszer, nem volt szükség az iskolaőrök részéről beavatkozásra. A sajtóban olvasható hírek 
a bilincselésről, testi kényszer, könnygáz spray, gumibot alkalmazásáról valótlanok, ilyenekre 
nem került sor. Hozzátette, az iskolaőrök alkalmazására van igény, az iskolák preferálják ezt a 
megoldást. 
 
Dobó Zoltán 
Kérte, ha az iskolaőrök alkalmazására van igény, legyenek szívesek kielégíteni ezt az igényt. 
Hozzátette, három területen szeretne iránymutatást kérni az együttműködésre. Egyrészt az 
önkormányzat és a rendőrség között az állatvédelem ügyében, hiszen Főkapitány úr említette, 
hogy létezik már önkormányzattal aláírt együttműködési megállapodásuk e téren. Jelezte, 
Tapolca önkormányzata is nyitott e tekintetben, hiszen a Dunántúl egyik legnagyobb és 
legjobban működő állatmenhelyének ad otthont Tapolca. Mint mondta, igaz, hogy a működtetés 
nem teljes mértékben önkormányzati, hanem külföldi alapítványi finanszírozásból is működik 
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az Assisi Szent Ferenc Állatmenhely. Elmondta, Ő is részt vett már két kutya elkobzásában, 
ahol természetesen a „zsaruk” is jelen voltak, biztosították az eseményt. Ha ennek lehet egy 
keretet adni, akkor az önkormányzat erre nyitott. Kérdése volt, hogy a helyi kapitányságnál, 
vagy a megyei rendőrfőkapitányságnál kezdeményezzék az együttműködést. A másik 
területként említette az illegális hulladékelhelyezés kérdését, melyet két részre bontott: van, aki 
megélhetésszerűen a közterületeken helyezi el a kereskedelmében megmaradt lomot, illetve 
vannak a „szemét turisták”, (a Balaton-Felvidék jelentős része Tapolcára van becsatornázva) 
akik úgy gondolják, hogy nem kívánják a szemét díjat kifizetni, és egész egyszerűen a városban 
egy kuka mellé letesznek 50-60 kg szemetet. Ismertette, hogy ezekben a kérdésekben 
szeretnének előre lépni a kapitánysággal együttműködve. Tájékoztatott, hogy a szemétlerakást 
sok esetben a köztéri kamerák rögzítik, és habár az illetők nem akarnak rosszat, mégis a 
városnak több milliós kiadást jelent a probléma évente. 
Megköszönte, hogy két tapolcai illetőségű rendőr, pontosabban Juhász Kinga civil alkalmazott, 
valamint Bakler Zoltán rendőr alezredes, vagy őrnagy úr 8nem tudja pontosan) sokat segített 
az önkormányzatnak az okos zebra rendszer használatában, melyre óriási szükség van. Felhívta 
a figyelmet, hogy Tapolcán a közelmúltban két nagyon súlyos gázolás történt, illetve egy súlyos 
vasúti tragédia. Kiemelte, hogy a rendőrség szakemberei példaértékű segítségnyújtást 
tanúsítottak a város, illetve az áldozatok felé, még akkor is, ha sajnálatos tévedés történt az 
adatfelvételnél az azonosítás során, melyet a rendőrség aztán rendbe is tett, de a társadalomban 
nem volt ennek komoly visszhangja, amely elítélte volna a rendőrséget. Megerősítette, hogy a 
rendőrség komolyan bizonyította elkötelezettségét, a város, az áldozatok, illetve a magyar 
társadalom felé. Végezetül megismételte, várja azokat a jelzéseket, milyen keretek között lehet 
együttműködni az állatvédelem kérdésében.  
 
Dr. Fellegi Norbert 
Az állatvédelemmel kapcsolatban elmondta: „nála nyitott kapuk döngetése van”, tehát teljes 
mellszélességgel „beleállt”, és megígérte a közgyűlés előtt, hogy a jövőben is bele fog állni az 
állatvédelem kérdéskörébe. Javasolta, hogy Tapolca önkormányzata a főkapitánysággal kössön 
együttműködési megállapodást. Tájékoztatott, hogy a hivatala fogja az önkormányzatot 
keresni, és kidolgozzák az együttműködés részleteit. Az illegális hulladéklerakással 
kapcsolatban elmondta, országos probléma. Véleménye szerint lehet vitázni, hogy melyik a 
nagyobb gond, amikor mázsaszám találnak valahol illegális hulladékot, amelyben el lehet 
rendelni a nyomozást, vagy hogy a kukák mellé leraknak kisebb (20-30-50 kg) mennyiségű 
hulladékot, amellyel a rendőrség önmagában nehezen tud boldogulni. Hangsúlyozta, a 
probléma megoldásába a közterület felügyeletet is be kellene vonni. A tettenérésnek lenne 
óriási jelentősége, mivel ezekben az esetekben hathatós bírságokat lehet kiszabni. Az más 
kérdés, hogy mennyire van visszatartó ereje a bírságoknak. Megemlítette az ittas vezetést, ahol 
nem tapasztalja a büntetések visszatartó erejét, álláspontja szerint súlyosabb szankciókat 
kellene kiszabni. 
Az okos zebra esetében elmondta, minden ötletre nyitott a rendőrség. Véleménye szerint a 
közlekedés biztonságának javítása össztársadalmi érdek, közösen kell benne gondolkodni. 
Kiemelte, ha jól számolta eddig négy gyalogost gázoltak el a Veszprém Megyei Rendőr-
főkapitányság előtti gyalogátkelőhelyen, legutóbb éppen rendőrségi kolléganőket, ezért felvette 
a kapcsolatot a megyei jogú város polgármesteri hivatalával, hogy találjanak megoldást e 
gyalogátkelőhelynek a kezelésére, mielőtt valaki meghal. Ismertette, hogy a helyszínen 
állandóan szembe süt a nap, a gépkocsivezetők nem látják a gyalogosokat és fékezés nélkül 
történik a gázolás. Az önkormányzat együttműködő volt a probléma megoldásában, felfestésre 
kerültek figyelemfelhívó jelek a helyszínen. Véleménye szerint ezt bármelyik városban, 
településen meg lehet csinálni, amelyben a rendőrség maximálisan partner jelenleg is és a 
jövőben is. 
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Vörösmarty Éva 
Köszöntötte Rendőrfőkapitány urat. Elmondta, külön örül annak, hogy az állatvédelem kérdését 
a beszámolójában is érintette, és örül annak is, hogy képviselőtársaiban is felmerültek ezzel 
kapcsolatban gondolatok, kérdések és megoldandó feladatok. Örömét fejezte ki, hogy 
Veszprém megye, illetve a megyei önkormányzat is kiáll emellett a kérdés mellett. Elmondta 
továbbá, hogy Főkapitány Úr személye garanciát jelent számára, hogy e kérdéskör problémáját 
komolyan veszik.  
Megemlítette, pár évvel ezelőtt beszélgetett Főkapitány úrral egy ilyen beszámoló alkalmával 
az állatvédelem kérdésével kapcsolatban. Tekintettel arra, hogy a Kormány azóta egyik kiemelt 
feladataként kezeli az állatvédelem ügyét, megkérdezte, hogy a beszélgetés óta eltelt 
időszakban az állatok védelme érdekében kezdeményezett eljárások, bejelentések száma 
jelentősen nőtt-e a rendőrségnél, illetve a helyszíni intézkedések során kialakulóban vannak-e 
jó gyakorlatok, hogy minél hatékonyabban és minél rugalmasabban meg lehessen oldani, illetve 
lehessen kezelni a helyszínen az adott problémát. Megkérdezte továbbá, hogy rendelkezésre 
áll-e humán erőforrás, van-e kapacitása a rendőrségnek? Véleménye szerint ez nem várt, és 
többlet feladatkört jelent, ezért kérdezi, tudják-e orvosolni, kezelni a helyzetet? 
 
Dr. Fellegi Norbert 
Megköszönte a kérdést és örömét fejezte ki, hogy erről beszélnek. Elmondta, többször is utalt 
arra, hogy sajnos nőtt az állatkínzások száma Veszprém megyében. Ismertette, jelen pillanatban 
pontos adatot nem tud mondani arra vonatkozóan, hogy a tavalyi évben hány állatkínzásos ügy 
került a rendőrség elé, de a napi jelentések figyelemmel kíséréséből úgy ítélte meg, hogy nőtt 
az esetek száma. Sajnálatát fejezte ki, hogy jelen van ez a deliktum a megyében, mint mondta 
elsősorban a vidéki településeken, ahol gondozásmentes kutyákat szoktak találni. Úgy 
fogalmazott, hogy klasszikus mulasztásos állatkínzásos ügyek viszik a döntő többséget. 
Ismertette, hogy nem a szándékos bántalmazás és kínzás van jelen, hanem az embertelen 
körülmények között tartott állatok problémája. Példaként említette, hogy rövid láncon, nem 
megfelelő táplálással tartott állatok tekintetében vannak esetek. 
Ismertette továbbá, hogy nem véletlenül kötöttek együttműködési megállapodást az Ultimátum 
Állatvédelmi Alapítvánnyal. Elmondta, azért volt erre szükség, mert őket eseti 
szaktanácsadóként bevonják a helyszíneken. Az egyesület tagjai megjelennek a helyszíneken 
és nagyon lelkesek, sokat tudnak segíteni, ismerik az állatorvosokat, és az elérhetőségüket, a 
helyszínre irányítják a hatóságot. Véleménye volt, hogy fejlődés mutatkozik a helyszíni 
intézkedésekben is.  Munkatársai érzékenyítése folyamatban van, és folyamatosan zajlik. 
Megismerték az Ő hozzáállását ebben a kérdéskörben, így nagyon komolyan kezelik az 
állatkínzásos ügyeket. Megerősítette, hogy az ügyben előrelépést lát. A humán erőforrás 
vonatkozásában nem lát problémát, mert napi szinten nem jelent kihívást Veszprém megyében. 
Bízik abban, hogy ez így is marad, és a rendelkezésre álló nyomozói létszámmal ezen ügyek 
esetei teljes mértékben kezelhetőek. 
 
Dobó Zoltán 
Elmondta, városvezetőként a döntési pozícióba lévőket, illetve Főkapitány urat arra kéri, hogy 
az állatvédelmi törvény alkalmazásában, illetve az állattartástól való végleges eltiltásban 
legyenek segítségükre, mert az a tapasztalata, amiről Főkapitány úr és a képviselőtársai is 
beszéltek, csak úgy mint az illegális hulladékelhelyezés, az állatok nem megfelelő tartási 
körülményei is, illetve az életvitelszerű bűnözésre berendezkedett csoportok az Ő olvasatában 
nagyon sok esetben azonos halmazt képeznek. Véleménye szerint el kell tiltani az ilyen 
embereket a további állattartástól. Példaként említette a már elkobozott pitbull esetét, miszerint 
fél év elteltével van új pitbull és ugyanaz a helyzet alakul ki, hogy a kutya kint van az utcán és 
megtámad mindenkit. Ismertette azt is, hogy ez azért fordulhat elő, mert adott esetben más 
nevén van az állat. Véleménye szerint kriminalizálni kell ezeket az eseteket, mert álláspontja 
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szerint egy nem megfelelően tartott veszélyes kutya fegyver és életveszélyes. Elmondta, 
legutóbb Tapolcán egy postásnak okozott súlyos sérülést, széttépte a kezét, és gyakorlatilag 
nem volt következménye az esetnek, mert nem lehet kinyomozni az állat tulajdonosának 
személyét. Felháborítónak tartotta ezt, de hangsúlyozta, nem a rendőrség tehet erről. 
Szükségesnek vélte, hogy a törvényalkotásban és a törvény alkalmazásában fel kell lépni 
azokkal a családokkal szemben, akik ezt általánosságban elkövetik. 
 
Dr. Fellegi Norbert 
Ismertette, hogy ugyanazt tudja elmondani, amit eddig is. Az állattartástól való eltiltás nem a 
rendőrség hatásköre, ezért ezekben az esetekben még biztos, hogy nem fognak tudni intézkedni. 
Véleménye szerint a felelős kutyatartáshoz az országnak fel kell nőni, mint mondta, még csak 
az út elején járnak. Véleménye szerint Magyarországon nagyon sok helyen nincs hagyománya 
a kulturált állattartásnak. Tájékoztatott, hogy az országnak vannak olyan területei, ahol nem is 
értik a problémát, hogy miért gond, hogy másfél méteres láncon tartják a kutyát, hiszen már a 
dédnagyapjánál is másfél méteres láncon volt, és ez senkit nem érdekelt akkor. Elmondta, azt 
sem értik, hogy miért baj az, ha száraz kenyérrel etetik a kutyát. Véleménye szerint a fejekben 
kell elsősorban rendet tenni, és pozitívumként értékelte már, hogy e tekintetben fejlődés 
következett be az országban. Álláspontja szerint ezért kell minél többüknek „beleállni”, mert 
csak így lesz hatékony megoldás. 
 
Hozzászólás 
 
Dr. Áldozó Tamás 
Köszönetet mondott Főkapitány úrnak, és elmondta a tegnapi napon ezt megtette úgy is, hogy 
a Pápai Rendőrkapitányság állományából 16 rendőrnek jutalmat adott át az elmúlt időszakban 
végzett kiemelkedő teljesítményükért, és mint mondta holnap is sor kerül a következő jutalom 
átadásra Veszprémben. Megjegyezte, nagy figyelemmel követte a párbeszédet, és úgy gondolja, 
hogy a tartalmi részével egyet tud érteni, és igaznak tartotta a közlekedési kultúráról 
mondottaktól kezdve egészen az illegális hulladék lerakásáig valamennyi témakört. Úgy vélte, 
sok szempontból egy új fejezet kezdődik hamarosan a rendőrségi és a közterület-felügyelői 
munkában. Gondolt itt arra, hogy növekedni fog a térfigyelő kamerák a használata. Ismertette, 
eddig is voltak kamerák csak nem olyan mennyiségben és minőségben, mint amilyen a jövőben 
lesz. E kamerákban véleménye szerint rengeteg információ fog keletkezni többek között 
azokról az esetekről, melyekről szó volt. Elmondta, illegális hulladéklerakásról tudjuk majd azt, 
hogy ki követte el, és ebben az esetben valamit csinálni kell. Megérti, hogy a rendőrséget nem 
lehet „rámozdítani” ezekre az ügyekre, ugyanakkor jó kérdésnek tartotta, hogy valós időben 
reagálni tudó szolgálatot az önkormányzat a közterület-felügyelet keretein belül tud-e tartani. 
Álláspontja szerint nem biztos, mert ez drága munka lenne.  
Elmondta, azt reméli, a kamerák segíteni fogják a rendőrség munkáját, és azok a szép mutatók, 
amiket látott még szebbek lesznek. Ismertette, hogy egy következménye már van annak a 
kormányzati pályázatból létrehozott kisebb kamerarendszernek, amely az illegális 
hulladéklerakást igyekezett megelőzni. Elmondta, tényleg eltűnt, illetve jelentős számban 
csökkent az illegális hulladék hiszen nincs, aki a kamera előtt lerakja a szemetet. Sajnálatosnak 
tartotta, hogy ez azt jelentette, hogy máshová és sokszor más önkormányzat illetékességi 
területére került illegális hulladék. Azt sem tartotta szerencsésnek, hogy akinek van pénze az ki 
tudja szorítani a saját településéről ezt a problémát, és előbb-utóbb felhalmozódik ott, ahol 
védekezésre nem jut forrás.  
Ismertette, hogy az illegális hulladéklerakás esetében az ügyészség megyénként eltérő 
gyakorlatot folytat, a szakértői vélemények megyénként el is térhetnek egymástól, vannak 
szigorúbb megyék, és kevésbé szigorúbb megyék, mely az egységes jogalkalmazást, a 
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jogbiztonságot álláspontja szerint nem erősíti. Kérte, hogy legyen meg a rendőrség munkájának 
az ügyészi támogatása a törvényes keretek között. 
Jó munkát kívánt a következő időszakra is.  
 
Polgárdy Imre 
Megkérdezte, van-e még hozzászólás, majd ismertette, dönteni egy határozatról kell. 
Indítványozta, hogy szavazzanak az előterjesztésben szereplő határozati javaslatról. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő.  
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatot: 

 
A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 

26/2022. (IV. 28.) MÖK határozata 
a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság vezetőjének Veszprém megye közbiztonságának 

helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről és az ezzel kapcsolatos feladatokról 
szóló beszámolója elfogadásáról 

 
1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta és elfogadta a Veszprém 

Megyei Rendőr-főkapitányság vezetőjének Veszprém megye közbiztonságának 
helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről és az azokkal kapcsolatos 
feladatokról szóló 2021. évi beszámolóját. 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése köszönetét fejezi ki a megyében 
szolgálatot teljesítő rendőröknek a végzett munkájukért. 

3. A közgyűlés felkéri elnökét, hogy a döntésről a Megyei Rendőrfőkapitányt értesítse. 
 

Határidő:  1-2. pontok tekintetében azonnal, 
 3. pont tekintetében: 2022. május 15. 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
 
 
Polgárdy Imre 
Megköszönte Dr. Fellegi Norbert megyei rendőrfőkapitány úrnak és a Veszprém Megyei 
Rendőr-főkapitányság valamennyi munkatársának a megyében végzett elismerésre méltó, 
áldozatos munkáját. Kérte, tolmácsolja munkatársainak a Veszprém Megyei Önkormányzat 
köszönetét. További eredményes munkát kívánt! 
 

2. Tájékoztató a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2021. évi 
tevékenységéről 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 
Polgárdy Imre 
Köszöntötte Dányi Béla tűzoltó dandártábornok, tűzoltósági főtanácsos urat, a Veszprém 
Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság igazgatóját. 
Ismertette, Dányi Béla igazgató úr jelezte, szóbeli kiegészítést kíván tenni, megadta a szót 
Igazgató úr részére. 
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Dányi Béla 
Megköszönte a kiegészítés lehetőségét, majd külön köszöntötte Elnök urat, Alelnök asszonyt, 
a Közgyűlés tagjait és a jelenlévő hölgyeket és urakat. Elmondta, szóbeli kiegészítésében 
szeretné ráirányítani a figyelmet arra a munkára, melyet 2021-ben a Veszprém Megyei 
Katasztrófavédelmi Igazgatóság teljes személyi állománya végzett a biztonság érdekében.  
Ismertette, a mentő tűzvédelem területén szervezeti változás nem történt. Örömét fejezte ki, 
hogy azt tapasztalják, hogy a 32 Önkéntes Tűzoltóegyesület egyre nagyobb részben vesz részt 
a megye mentő tűzvédelmében, ezáltal minél hamarabb segítséget nyújtva az arra 
rászorulóknak. Elmondta, céljuk, hogy ezt a tevékenységet tovább erősítsék, ehhez pályázati 
formában támogatják az önkéntes tűzoltó egyesületeket, hogy képességeik fokozásával minél 
hatékonyabban tudjanak részt venni a munkában. Tájékoztatott, hogy a tűzesetek, műszaki 
mentések vonatkozásában a 2021-es évben a jelzések 5%-kal voltak alacsonyabbak, továbbá a 
tűzesetek vonatkozásában 8%-os csökkenés történt, és 1%-os csökkenés volt a műszaki 
mentések vonatkozásában is. Örömét fejezte ki, hogy 12 %-kal csökkent a téves jelzések száma, 
amely indokolatlanul nagy leterheltséget jelent a beavatkozó állománynak.  
A szabad területi tűzesetek tekintetében tájékoztatott, hogy ismételten kimagaslóan meleg nyári 
időszak van mögöttünk, de mint szemléltette a grafikonon, láthatóan nem emelkedett olyan 
mértékben az esetek száma, mint amelyet az extrém időjárás indokolt volna. Véleménye volt, 
hogy a szabad területi tűzesetek alacsony számában a megelőző munkának nagy eredménye 
van, továbbá a lakosság fegyelmezett magatartásának is köszönhető. Ismertette a jelentősebb 
tűzeseteket, melyeket dián is bemutatott. Devecserben egy gumi lerakat és hulladéktelep 
telephelyen égtek gumik, mely rendkívül nagy füstterheléssel járt. Képpel szemléltette a tűz 
nagyságát, melyet sikerült megfékezniük. Balatonfüreden egy szálloda mélygarázsa mínusz egy 
szintjén két elektromos gépjármű tüze okozott jelentősebb beavatkozást, illetve a nullponton a 
honvédségi lőtéren, lövészet alkalmával mintegy 150 hektáron égett a vegetáció. Veszprémben 
pedig egy négyszintes 24 lakásos társasházban történt tűzeset, ahol 40 fő tartózkodott, ebből 21 
főt tudtak a kollegái kimenteni. Mint mondta, a tűzesetek túlnyomó többsége – több mint 99 
százaléka – a legalacsonyabb riasztási fokozatba, az egyes riasztási fokozatba került. 
Tájékoztatott, hogy a települések polgármestereivel közösen a települések katasztrófavédelmi 
osztályba sorolását minden évben elvégzik, és olyan veszélyeztető hatás, amely a sorolás 
megváltoztatására okot adott volna, nem volt 2021-ben.  
Hangsúlyozta, kiemelt figyelmet fordítanak az önkéntes mentő szervezetek képzésére és 
felkészítésére, 26 alkalommal szerveztek gyakorlatot 2021-ben, melyeken az önkéntes 
mentőszervezetek részéről 358 fő vett részt, valamint 148 esetben vettek részt az önkéntes 
szervezetek mentő szervezetei kárhelyszínen. 
Elmondta még, részt vettek a járványügyi feladatok segítésében is, több helyen fertőtlenítési 
munkálatokat végeztek, illetve a mozgásában korlátozott lakosság részére az 
élelmiszerellátásuk biztosításába is bekapcsolódtak. Mint elmondta, kiemelt figyelmet 
fordítottak a felkészítésre, ezen belül is a tanulóifjúság felkészítése az igazgatóság számára 
meghatározó. Dián szemléltette, hogy a 2020 évihez képest lényegesen nagyobb létszámban 
sikerült a tanulókat felkészíteni, de még nem érték el a járvány előtti szintet, amelyre 
törekszenek. Hozzátette, hogy a polgári védelmi szervezetek gyakorlati felkészítésére helyezték 
a fő hangsúlyt 2021-ben, melyet eredményesen hajtottak végre. 
Tájékoztatott arról, hogy Veszprém megyében a veszélyes üzemek számában 2021-ben 
változások történtek: a küszöb érték alatti üzemek vonatkozásában 19-ről 20-ra, az alsó 
küszöbértékű üzemek vonatkozásában 3-ról 4-re emelkedett az üzemek száma. A felső 
küszöbértékű üzemek számában változás nem történt, ezek mellett az üzemeknek a 
katasztrófavédelmi engedélyét kiadták, a felügyeleti jogkörben folyamatosan ellenőrzik őket. 
Ismertette, hogy az iparbiztonsági hatóság hajtja végre az ellenőrzéseket, és sok esetben 
társhatóságok együttműködésével végezték e munkát, így sikerült a jogszabályoknak megfelelő 
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üzemi működést kikényszeríteni, és feltárni azokat a hibákat, hiányosságokat, amelyek 
esetlegesen üzemzavarokhoz, balesethez vezetnének.  
Tájékoztatott arról is, hogy kiemelt figyelmet fordítottak a veszélyes áruk szállítására is, de 
2021-ben is meghatározó volt a pandémia. Kétszázöt alkalommal végeztek közúti ellenőrzést, 
mely ellenőrzéseken 1977 gépjárművet ellenőriztek, amelyből 243 ÁDR hatálya alá tartozott 
és ebből 18 külföldi honosságú volt. 41 gépjárműnél találtak szabálytalanságot, összesen 85 
hibát tártak fel, melyeket szankcionáltak. Ismertette, két esetben történt ügyfél általi 
fellebbezés, de az első fokon eljáró hatóság határozatát helybenhagyta a másodfokon eljáró 
szerv.  
Vasúti veszélyes áruszállítás területéről elmondta, közel 400 vagont ellenőriztek, 
szabálytalanságot nem tapasztaltak. Sajnálatosnak tartotta, hogy a tavalyi évben 2 veszélyes 
áruszállító közúti gépjármű szenvedett balesetet, azonban a baleset következtében veszélyes 
anyag nem került a szabadba, lakosságvédelmi intézkedést nem kellett alkalmazni.  
Kiemelte, hogy a katasztrófavédelmi mobil labor állománya országos szinten Budapest után a 
legtöbbet vonuló Veszprém megyében.  2021-ben 62 alkalommal vonult katasztrófavédelmi 
mobil labor a jelzésekre, ebből 56 esetben a saját laborjuk, 6 esetben pedig más megyéből 
riasztottak labort amikor a sajátjuk felülvizsgálaton vagy műszaki szemlén vett részt. 
Elmondta, hogy az elsőfokú hatósági eljárások száma 18%-kal emelkedett a 2021 évihez 
képest, a szakhatósági eljárások száma pedig csökkent közel 20%-kal, amely elsősorban annak 
volt köszönhető, hogy a dereguláció következtében a tűzvédelmi hatóság kikerült bizonyos 
jogszabályokból. A kiemelt beruházások száma 20%-kal emelkedett Veszprém megyében 
2021-ben, 84 esetben járt el a megyei katasztrófavédelmi igazgatóság, és az eljárásokat 
határidőre lefolytatták, ezzel segítették ezen beruházások megvalósulását.  
A hatósági ellenőrzések megoszlását szemléltette dián, és ismertette, hogy a grafikon is jól 
mutatja, hogy a pandémiát megelőző szintű ellenőrzéseket sikerült végrehajtanunk, ezáltal 
sikerült a biztonságot tovább erősíteni, szilárdítani. 
Tájékoztatott továbbá, hogy a Tevékenység-irányítási Központ fogadta 2021-ben az összes 
olyan jelzést, illetve segélykérést, amely a 112 illetve a 105 segélyhívó számokon beérkezett 
hozzájuk, időben riasztotta a beavatkozó egységeket és folyamatosan támogatta a műveleteket.  
A katasztrófavédelmi műveleti szolgálatuk a magasabb riasztási fokozatot igénylő tűzeseteknél, 
műszaki mentéseknél eredményesen irányította a beavatkozásokat, és folytatta a tűzeseti 
helyszíni szemléket, amelyek alapján az állomány képzése, illetve a hatósági munkába történő 
beépítése is hatékonyabbá vált.  
A technikai fejlesztés területén központi és saját forrásból sikerült a szakfelszereléseket és az 
egyéni védőfelszereléseket biztosítani folyamatosan az év során. Mint mondta, szerény források 
álltak lehetőségre, amit elsősorban felújításra fordítottak. Kiemelte, hogy Veszprémben és 
Pápán új áramfejlesztő berendezések beszerzésére és üzembe állítására volt lehetőségük a 
régiek helyett, amelyek tovább növelték a biztonságos működést. 
Kiemelte még, hogy jó a kapcsolatuk a sajtóval, a kommunikáció területén a megelőző és a 
káreseti kommunikációra helyezik a fő hangsúlyt. Az internetes felületükön kívül a megyében 
megjelenő írott és elektronikus sajtóval is nagyon jó kapcsolatuk volt, ennek köszönhetően 
időben tudták a lakosságot tájékoztatni az összes olyan tevékenységről, amelyet fontosnak 
tartottak. Elmondta, 62 együttműködési megállapodással rendelkeznek, az együttműködő 
partnereik folyamatosan segítették, támogatták munkájukat, melyet ezúton is megköszönt.  
Véleménye szerint a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2021 évben az 
alaprendeltetéséből fakadó feladatait maradéktalanul végrehajtotta, és eredményesen járult 
hozzá a megye biztonságának erősítéséhez, az itt élő és tartózkodó emberek életének és anyagi 
javainak védelméhez. 
Végezetül megköszönte a figyelmet. 
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Polgárdy Imre 
Megköszönte a kiegészítést.  
Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 
előterjesztésben szereplő tájékoztatót a közgyűlésnek tudomásul vételre javasolta. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A frakcióvezetők részéről vélemény, javaslat nem hangzott el. 
 
Kérdés nem hangzott el. 
 
Hozzászólás 
 
Dobó Zoltán 
Megköszönte az együttműködést Tapolca város és a katasztrófavédelem között. Véleménye 
volt, hogy az elmúlt egy évben sokat fejlődött az együttműködés és a kommunikáció a két 
szervezet között. Álláspontja szerint ennek voltak szervezeti változás miatti okai, de úgy vélte 
ezek jó irányba haladtak, az együttműködés zökkenőmentes. Megköszönte Tábornok úron 
keresztül a beavatkozó állománynak azokat a segítségeket, melyeket a város területén 
végrehajtottak. Kiemelte a január 1-jén történt szörnyű tragédiát, ahol példamutató 
magatartással mind a rendőrség, mind a katasztrófavédelem munkatársai nagy tapintattal és 
szakszerűséggel nyújtották az elsődleges segítséget a családoknak, illetve az egy túlélőnek. 
Véleménye szerint a katasztrófavédelem a kegyeleti jelleggel végzett utómunkálatokban is élen 
járt. Elmondta, hogy megköszönte már a helyi állománynak is, de Tábornok úrnak is 
tolmácsolta most a köszönetüket. 
 
Dányi Béla 
Megköszönte az elismerést. Elmondta, véleménye szerint Tapolcán a személyi változás 
következtében erősödött az Önkormányzati Tűzoltóparancsnokság szakmai munkája. Kifejezte 
bizalmát arra vonatkozóan, hogy az elkezdett munka tovább fog folytatódni és még 
hatékonyabban tudják szolgálni a működési területükön élők biztonságát. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 
2021. évi tevékenységéről szóló tájékoztató tudomásul vételéről. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2021. évi 
tevékenységéről szóló tájékoztatót tudomásul vette. 
 
Polgárdy Imre 
Megköszönte Igazgató Úrnak a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2021. évi 
tevékenységéről szóló tájékoztató anyag elkészítését, valamint az Igazgatóság munkatársainak 
a megyénkben végzett áldozatos munkáját.  
Kérte Igazgató Urat, tolmácsolja munkatársainak a Veszprém Megyei Önkormányzat 
köszönetét. 
 



17 
 

3. Tájékoztató Veszprém megye gazdaságának 2021. évi teljesítményéről, a foglalkoztatás 
növelésének lehetőségeiről 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 
Polgárdy Imre 
Köszöntötte dr. Markovszky György urat a Veszprém Megyei Kereskedelmi és Iparkamara 
elnökét. Elmondta, Elnök úr előzetesen jelezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban nem kíván 
szóbeli kiegészítést tenni, megkérdezte Elnök Urat, hogy ez továbbra is így van -e. 
 
Markovszky György 
Megköszönte a szót, és elmondta, hogy szeretné kiegészíteni a tájékoztatót azzal az 
információval, mely az anyagba már nem került be, és nem közvetlenül része a gazdasági 
teljesítménynek, de fontos, hogy a közgyűlés tagjai tájékozódjanak arról, hogy a kamarai 
rendszer egésze milyen formában alakul át. Ismertette, hogy a megyei kamarákon túl bizonyos 
regionális együttműködéseket a kormányzat külön meghatározott, és az Északnyugat-
magyarországi kereskedelmi kamarák részére létrehozott zóna szintű együttműködésben benne 
van Győr-Moson-Sopron megye, Veszprém megye, Fejér megye, Komárom-Esztergom megye, 
Vas megye és Zala megye. Elmondta, hogy ennek a regionális együttműködésnek a vezetője 
Navracsics Tibor úr, és e tekintetben nagyon fontos, hogy a megyei érdekek is kellő módon 
érvényesülhetnek a régión belül. 
Elmondta még, hogy az előző napon befejeződött a kamarák szakmai versenye, amit minden 
évben megszerveznek, először megyei, majd országos azután pedig nemzetközi szinten. 
Jelenleg országos szinten Veszprém megyéből van egy első helyezett: Schäffer Márk József 
gépi forgácsoló a veszprémi Jendrassik-Venesz Technikumból, egy második helyezett: Orbán 
Emese logisztikai technikus, az Ajkai Szakképző Iskola és Kollégium, Bánki Donát 
Intézményegységéből és egy harmadik helyezett: Szentpéteri Bálint Mózes a tapolcai 
Széchenyi István Baptista Technikum, Szakképző Iskola és Gimnázium tanulója. Örömét 
fejezte ki, hogy a Veszprém megyei szakképző intézmények/technikumok egészen jó 
helyezéseket tudtak elérni, hiszen az előzőkön kívül további négy – 4. és 5. – helyezettről is be 
tud számolni. Azért szeretett volna erről tájékoztatni, mert a kamara egyik fontos feladata a 
szakképzésben vállalt szerep. Kiemelte, hogy elindult a szakképzés átalakulása, amit 
alátámasztanak az utóbbi időben zajló beruházások, pl. a Veszprémi Szakképzési Centrum 
elmúlt időszakban átadott különféle létesítményei, amelyeknek köszönhetően a szakképzés 
sokkal magasabb színvonalon és korszerű körülmények között zajlik, mint ezelőtt egy-két 
évvel. 
 
Polgárdy Imre 
Megköszönte a kiegészítést. 
Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 
előterjesztésben szereplő tájékoztatót a közgyűlésnek tudomásul vételre javasolta. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
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Kérdés 
 
Dr. Áldozó Tamás 
Köszöntötte Elnök urat, és az előterjesztés címére utalva a foglalkoztatás bővítésének 
lehetőségeivel kapcsolatban megkérdezte, van-e a kamarának arra nézve információja, hogy 
Veszprém megyében átlagosan mennyi vendégmunkás dolgozik. 
Úgy vélte, a megyében működő gazdasági társaságok a létező munkaerőhiányt főleg 
Ukrajnából érkező vendégmunkások alkalmazásával kezelik, példaként említette, hogy Pápán 
és környékén 500 főre becsülik az ukrán állampolgárságú és nemzetiségű munkások számát, 
ezért kérdezi, hogy körülbelül mekkora a számuk. 
Hozzátette, hogy az utóbbi időben megvalósuló beruházási döntéseknél az energiaellátás és az 
infrastruktúra elégtelensége után véleménye szerint a soron következő kockázati tényező a 
munkaerő-hiány, ezért az új üzemek telepítésekor és bővítésekor felmerülő kérdés, hogy ki fog 
dolgozni. Az előző évi statisztikai adatok alapján úgy emlékszik megyei szinten 6000 körül volt 
az álláskeresők száma az utolsó negyedévben, amely azóta vélhetően csökkent, ezért úgy 
érzékeli, hogy a munkaerő-piaci tartalékok kimerültek. Véleménye volt, hogy már nem lehet 
extenzív módon sok embert az induló megyei foglalkoztatási paktum segítségével sem a 
munkaerőpiacra bevonni. 
 
Markovszky György 
A kérdést megköszönve elmondta, hogy arra több oldalról megközelíthető választ lehet adni. 
Mint mondta, véleménye szerint talán a legfontosabb, hogy olyan mértékű technológiai, 
technikai fejlődés történik a munkaerő kiváltása érdekében – erre Veszprém megyében több 
példát is tudna említeni az elmúlt hónapokból –, olyan létesítmény berendezések kerülnek 
átadásra, amik egyenként is 100-300 ember munkáját képesek kiváltani. Úgy vélte, talán nem 
is gondolják sokan, hogy az automatizálás mennyi mindent fog kiváltani és kikényszeríteni, 
hiszen azoknak az embereknek, akik valamilyen egyszerű munkákat végeztek el idáig, a 
következőkben átképzés, felnőttképzés segítségével képesnek kell lenniük valami teljesen 
másra, és ez a nagymértékű átalakulás előttünk áll a következő 3-5 évben. 
Hozzátette, legalább ennyire fontos, hogy Veszprém megye munkaerőkibocsátó megye, ezért a 
környező Fejér megye, Székesfehérvár, de akár Győr (talán még fokozottabban is), rengeteg 
munkaerőt szív el, azaz a Veszprém megyei lakosság munkaerőként figyelembe vehető 
részének több, mint 40%-a átjár valahova dolgozni. Hangsúlyozta, azt nem lehet tudni, mert 
nem állnak rendelkezésre adatok, hogy zömében Budapestre, Fehérvárra, vagy Győrbe járnak 
el dolgozni, de az már látható, hogy a Veszprém megyei vállalkozásoknak jelentős 
változásokon kell átmenni, béreket kell emelni, méghozzá jelentős mértékben, hogy 
versenyképesek legyenek, mert jelenleg nem azok. Hozzátette, ez a kényszer a betelepülő 
vállalkozások hatására egyre erősebb, mert sok mérnöki iroda, egyéb vállalkozás települt be, 
amelyek hirtelen olyan keresletet teremtettek, ami a meglévő vállalkozásokat ráébresztette, 
hogy akár 20-30 %-os béremelést kell/kellett végrehajtaniuk, ami véleménye szerit a következő 
időszakban egyre inkább jellemző lesz és egyfajta felzárkózást eredményez. 
A kérdésre válaszolva elmondta, hogy a magyar kormány határozott lépéseket tett arra, hogy 
külföldről is lehessen munkaerőt behozni és alkalmazni, amelyre az ukrajnai események miatt 
még nagyobb lehetősége van a vállalkozásoknak, a további kérdés az, hogy ki akarja felvállalni 
az ezzel járó átképzési és egyéb dolgokat, bár a kényszer láthatóan nagy úr, hiszen legalább 10-
15 olyan vállalkozás van, amely külföldi munkavállalókat viszonylag nagy számban alkalmaz. 
Úgy vélte, ez meghatározó lesz a következő időszakban, illetve az átalakuló munkaerő-
struktúra a magyar munkaerő tekintetében megadja a választ arra, hogy mivel tudja elérni egy 
adott vállalkozás a céljait. Említette, hogy a „Top 100+200 Veszprém megyei gazdasági 
kiadvány” arra is felhívja a figyelmet, hogy Veszprém megyében a kiadványban szereplő 300 
vállalkozás a teljes gazdasági teljesítménynek több mint a háromnegyedét adja, ami azt jelenti, 
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hogy mondjuk 3000 vállalkozásból 300 adja a 75% feletti arányt, és ez az átalakulás, ez a 
koncentráció folyamatosan, évről-évre nagyobb arányú. Valószínűsítette, hogy azok a 
kisvállalkozások, akiknek nem megfelelőek a feltételei és nem tudják megfizetni az 
alkalmazottakat, azok teret vesztenek és ez az alkalmazotti kör is megjelenik a nagyobb 
vállalkozásoknál, mint munkavállaló, és ezekkel a változásokkal valószínűleg a következő 
időszakban számolni kell. 
 
Dobó Zoltán 
Áldozó Tamás kérdésére válaszolva elmondta, hogy 2019-es adat áll rendelkezésre a 
Belügyminisztériumtól, amelyben 101.000 feletti volt az unión kívüli munkavállalás és az 
ahhoz kapcsolódó tartózkodási engedély kiadásának a száma, amelyből, ha jól emlékszik 80% 
volt az ukrán, de nagyon magas számban volt mongol és indiai származású embereknek kiadott 
engedély. Hozzátette, hogy nehezíti a pontos beazonosítást a kettős állampolgársági rendszer, 
hiszen sokan Magyarországon magyar igazolvánnyal, illetve magyar útlevéllel magyarként 
vállalnak munkát, ezért véleménye szerint biztos, hogy nem 500-an vannak Pápán. Elmondta, 
Tapolcán becslések szerint 800-1000 körüli az Ukrajnából érkező vegyes anyanyelvű személy, 
a legtöbb brigád úgy működik, hogy csupán egy magyarul beszélő van közöttük. Úgy vélte 
nagyon fontos lenne akár a kamara, akár az állam részéről újraéleszteni a munkásszálló 
rendszert, mert átláthatatlan és követhetetlen, hogy ki, hol, milyen körülmények között, milyen 
papírokkal, milyen módon és hogyan él, lakik. 
Horváth Ernő József 11:17 perckor elhagyta az üléstermet. 
Visszautalva Elnök úr által elmondottakra, ismertette, hogy Tapolcán működik egy viszonylag 
speciális vállalkozás, a Rockwool, ami a Kárpát-medencében egyedülálló módon készíti a 
kőzetgyapotot, és a bérszínvonalra reagálva elmondta, hogy az igazgatóságból dr. Palotás 
Zsolttal beszélt, aki úgy fogalmazott, hogy a nyugat-európai tőketulajdonosoknak, 
gyártulajdonosoknak el kell dönteniük, hogy mit szeretnének Közép-Kelet Európában, mert a 
képzett munkaerő teljes mértékben elvándorol. Ennek oka, hogy azok a technológusok és 
mérnökök, akik például a Rockwool-ban dolgoznak 5-6-10 éve, magyarul már nem is ismerik 
a technológiát, csak angolul, és ha eljutnak oda, hogy beírják egy angol vagy német 
munkaerőközvetítő felületére a saját végzettségüket, beosztásukat stb., akkor kb. 14 
másodpercen belül kiderül, hogy 8-10-szeres bérért tudnak tovább menni, hiszen a technológia 
és a tudás azonos. Nyomatékosította, hogy a nyugat-európai tulajdonosoknak el kell dönteniük, 
hogy mit akarnak a gyárakkal, mert ez így nem fog működni, nem lehet mindenkit Ukrajnából 
pótolni, akik elsősorban az építőiparban dolgoznak, de már a szállodaiparban és a 
vendéglátásban is megjelentek a külföldi munkavállalók. Egyebekben egyetértett mindazzal, 
amit elnök úr és képviselőtársa elmondott. 
 
Horváth Ernő József 11:19 perckor visszatért az ülésterembe. 
 
Dr. Áldozó Tamás 
Véleménye volt, hogy nagy paradigmaváltás küszöbén állunk, és egyetértett mindazzal, amit 
elnök úr elmondott, hogy jelenleg az automatizálást, a digitalizálást megélve a társaságok 
átalakulása történik, és ebben a versenyben a korábbi közepes, 50-70 fős vállalkozások is 
nagyon nehéz helyzetbe kerültek. Elmondta, hogy Pápán sem tudják azt a bért megadni, amit a 
nagy multi meg tud adni, és akkor elmennek az emberek máshova, nem szeretne cégneveket 
mondani, mert nem lenne szerencsés. Hozzátette, az is látszik, hogy például az autóiparban a 
nehézséget most az okozza, hogy a termelés egy részét kiszervezték Ukrajnába korábban, és az 
jelenleg nem működik, tehát gyorsan vissza kell a kapacitásokat állítani akár Közép-Európába, 
akár máshova, mert az ellátási lánc, a termék lánc megszakadt és lehet, hogy minden megvan a 
BMW-be, csak éppen egy konkrét alkatrész hiányzik, pedig annak is meg kellene lennie. 
Véleménye szerint mindez egy tendenciát is jelezni fog, ami nem tudni mennyi idő lesz, de az 
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orosz-ukrán háborús bizonytalan helyzet miatt a termelő kapacitás keletre vándorlása meg fog 
állni a régi szovjet, most nagyjából az ukrán határnál, és ez jelenthet új kihívásokat, tehát ez a 
kapacitás keresheti a helyét akár nálunk is. 
Hangsúlyozta, hogy az Európai Gazdaság nagy kérdése a következő időszakban az energia 
kérdés lesz, bár kétségesnek tartja, hogy ha Németország bezárja atomerőműveit és 
szélkerékkel meg napelemmel fogja megoldani az energiaellátást, akkor egy nagy termelő 
cégnél, pl. a Volkswagen gyárban ez mit fog jelenteni. Úgy vélte, mindennek következménye 
lehet viszont, hogy a kapacitások a biztonságosabb és folyamatos energiaellátás miatt 
kereshetnek olyan országot, ahol megvan hozzá az energia, ami nálunk sincsen meg egyelőre. 
Említette, hogy a francia elnökválasztás egyik vitatémája az volt, hogy 6 vagy 3 új 
atomerőművet kell-e építeni Franciaországban, tehát nyilvánvalóan egy más forgatókönyvet 
követnek, nem azt, amit a németek, hanem meg akarják teremteni a feltételeit annak, hogy 
tudják fogadni ezeket a termelőkapacitásokat. Úgy fogalmazott, inkább ebbe az irányba 
látszunk haladni mi is, bár a Paks 2 kérdése nyitott, vagy lehet, hogy újragondolása érdemes, 
de mindenféleképpen ezt az irányt látja, hogy az országnak vagy az egész régiónak, a V4-eknek 
nagy esélyeket fog teremteni sajnos a háború – bár jobb lenne nem egy háborúnak köszönni az 
esélyeket –, de ezeknek a nagy európai mozgásoknak jó lenne, ha a nyertesei tudnánk lenni. 
Visszautalt korábbi kérdésére, szerinte fontos tudni, hogy hányan vannak, mert a szálláshelyek 
alapján nem lehet tudni, nem kereskedelmi szálláshelyeken vannak, hanem albérletekben 
elszórva a város területén, plusz egy-két munkásszálló jellegű épületben, illetve vidéken a 
környéken. Megemlítette, hogy az egyik kistelepülési polgármester azt mondta, hogy hirtelen 
2-3 családi házba vendégmunkások kerültek a faluba, aminek a pozitív hozadéka a falu számára 
az volt, hogy megmenekült a kocsma, ami a bezárás határán volt, de így megjelent egy olyan 
kereslet, aminek köszönhetően legalább a kocsmájuk megmaradt. Szerinte mindez abszurd, de 
reális következménye volt a történteknek. 
 
Hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön Veszprém megye gazdaságának 2021. évi 
teljesítményéről, a foglalkoztatás növelésének lehetőségeiről szóló tájékoztató tudomásul 
vételéről. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül Veszprém megye gazdaságának 2021. évi teljesítményéről, a 
foglalkoztatás növelésének lehetőségeiről szóló tájékoztatót tudomásul vette. 
 
Polgárdy Imre 
Megköszönte dr. Markovszky György elnök úrnak és a Veszprém Megyei Kereskedelmi és 
Iparkamara munkatársainak a tájékoztató anyag elkészítését.  
 
 
4. Döntés a Veszprém Megyei Önkormányzat Hivatalánál foglalkoztatott köztisztviselők 

illetménykiegészítéséről, valamint a vezető köztisztviselők illetménypótlékáról szóló 
12/2012. (V.3.) önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezéséről és új rendelet 
megalkotásáról 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
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Polgárdy Imre 
Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 
előterjesztésben szereplő új rendelet-tervezetet a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az önkormányzati rendelet elfogadásáról. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül megalkotta az alábbi rendeletet: 

 
A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 

3/2022. (V. 2.) önkormányzati rendelete 
a Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatalban foglalkoztatott köztisztviselők 
illetménykiegészítéséről, valamint a vezető köztisztviselők illetménypótlékáról 

 
A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezik. 
 
5. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2021. évi költségvetésének végrehajtása, 

költségvetési maradvány megállapítása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 
Polgárdy Imre 
Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 
előterjesztésben szereplő rendelet-tervezetet a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat 2021. évi 
költségvetésének végrehajtása, költségvetési maradvány megállapításáról  szóló önkormányzati 
rendelet elfogadásáról. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 
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Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül megalkotta az alábbi rendeletet: 

 
A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 

4/2022. (V. 2.) önkormányzati rendelete 
a Veszprém Megyei Önkormányzat 2021. évi költségvetésének végrehajtásáról, költségvetési 

maradvány megállapításáról 
 
A rendelet és mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezik. 
 
 
6. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 2/2022. (II.15.) 

önkormányzati rendelet módosítása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 
Polgárdy Imre 
Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 
előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat 2022. évi 
költségvetéséről szóló 2/2022. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül megalkotta az alábbi rendeletet: 

 
A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 

5/2022. (V. 2.) önkormányzati rendelete 
a Veszprém Megyei Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 2/2022. (II.15.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 
 

A rendelet és mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezik. 
 
7. Hatályos önkormányzati rendeletek felülvizsgálata, egyes önkormányzati rendeletek 

módosításáról szóló önkormányzati rendelet megalkotása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 
Polgárdy Imre 
Tájékoztatta a közgyűlés tagjait, hogy az előterjesztés írásos anyaga 2022. április 27-én 
valamennyi képviselő részére megküldésre került. 
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Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az egyes önkormányzati rendeletek módosításáról 
szóló önkormányzati rendelet megalkotásáról. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül megalkotta az alábbi rendeletet: 

 
A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 

6/2022. (V. 2.) önkormányzati rendelete 
a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének a költségvetési szerv alaptevékenysége 

körében végzett szellemi tevékenység szerződéssel történő igénybevételének szabályozásáról 
szóló 7/2012. (IV. 2.) önkormányzati rendelete és a Veszprém Megyei Önkormányzat sporttal 

kapcsolatos feladatainak ellátásáról szóló 8/2012. (IV 2.) önkormányzati rendelete 
módosításáról 

 
A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezik. 
 
 
8. Beszámoló és tájékoztató a 2021. évi ellenőrzések tapasztalatairól 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
 
Polgárdy Imre 
Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a beszámoló és tájékoztató a 2021. évi ellenőrzések 
tapasztalatairól szóló határozati javaslatról. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 



24 
 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatot: 
 

a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 
27/2022. (IV.28.) MÖK határozata 

a 2021. évi ellenőrzések tapasztatairól szóló beszámoló elfogadásáról és tájékoztató 
tudomásulvételéről 

 
A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a „Beszámoló és tájékoztató a 
2021. évi ellenőrzések tapasztalatairól” tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Megyei Jegyző által működtetett 
belső kontrollrendszer keretében elkészített, a Veszprém Megyei Önkormányzat 2021. 
évi működéséről szóló éves belső ellenőrzési jelentést a határozat 1. melléklete szerint 
elfogadja. 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felkéri a Megyei Jegyzőt, hogy a belső 
ellenőrzés által tett javaslatok végrehajtását folyamatosan kövesse nyomon. 
 

3. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Veszprém Megyei Önkormányzat és 
a Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal tevékenységét érintő egyéb ellenőrzések 
tapasztalatairól szóló tájékoztatót tudomásul veszi. 
 
 

Határidő: 1. és 3. pont eseténben: azonnal 
2.pont esetében: folyamatos 

Felelős: 1. és 3. pont esetében: Polgárdy Imre, megyei közgyűlés elnöke 
2.pont esetében: Dr. Imre László megyei jegyző 

 
A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
9. Beszámoló a Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal 2021. évi tevékenységéről 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
 
Polgárdy Imre 
Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre  
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztésben foglalt határozati javaslatról. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 
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Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatot: 

 
A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 

28/2022. (IV. 28.) MÖK határozata 
a Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal 2021. évi tevékenységéről szóló beszámoló 

elfogadásáról 
 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Magyarország helyi önkormányzatairól 
szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 81. § (3) bekezdés f) pontja alapján elkészített, a Veszprém 
Megyei Önkormányzati Hivatal 2021. évi tevékenységéről szóló beszámolót megtárgyalta, és 
a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadta. 
  
Határidő:  azonnal 
Felelős: Dr. Imre László, megyei jegyző 
 
A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 
 

10. Tájékoztató a TOP_PLUSZ-3.1.1-21-VE1-2022-00001 azonosítószámú, „Veszprém 
megyei foglalkoztatási-gazdaságfejlesztési együttműködés – Plusz” című projekt 
részletes tartalmáról 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 
Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a TOP_PLUSZ-3.1.1-21-VE1-2022-00001 
azonosítószámú, „Veszprém megyei foglalkoztatási-gazdaságfejlesztési együttműködés – 
Plusz” című projekt részletes tartalmáról szóló tájékoztató tudomásulvételéről. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül a TOP_PLUSZ-3.1.1-21-VE1-2022-00001 azonosítószámú, „Veszprém 
megyei foglalkoztatási-gazdaságfejlesztési együttműködés – Plusz” című projekt részletes 
tartalmáról szóló tájékoztatót tudomásul vette. 
 
 
11. Tájékoztató a Veszprém Megyei Önkormányzat, a Veszprém Megyei Önkormányzati 

Hivatal 2021. évi közbeszerzéseiről 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 



26 
 

 
Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat, a Veszprém 
Megyei Önkormányzati Hivatal 2021. évi közbeszerzéseiről szóló tájékoztató 
tudomásulvételéről. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül a Veszprém Megyei Önkormányzat, a Veszprém Megyei Önkormányzati 
Hivatal 2021. évi közbeszerzéseiről szóló tájékoztatót tudomásul vette. 
 
 
12. Tájékoztató a Veszprém Megyei Területfejlesztési Szakmai Kollégium 2021. évi 

munkájáról 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 
Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Területfejlesztési Szakmai 
Kollégium 2021. évi munkájáról szóló tájékoztató tudomásulvételéről. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül a Veszprém Megyei Területfejlesztési Szakmai Kollégium 2021. évi 
munkájáról szóló tájékoztatót tudomásul vette. 
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13. Tájékoztató Veszprém megye agrárgazdasági helyzetéről 2021. 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 
Polgárdy Imre 
Tájékoztatott, hogy a Nemzeti Agrárgazdasági Kamara Veszprém Megyei Igazgatósága jelezte, 
hogy a mai ülésen kamarai elfoglaltság miatt jelen lenni nem tudnak.  
 
Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 
 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém megye agrárgazdasági helyzetéről 2021. 
szóló tájékoztató tudomásulvételéről. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül a Veszprém megye agrárgazdasági helyzetéről 2021 szóló tájékoztatót 
tudomásul vette. 

 
 

14. Jelentés a közgyűlés lejárt határidejű határozatairól (I.), a bizottsági döntésekről (II.)  
 
Polgárdy Imre 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre  
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztésben foglalt határozati javaslatról. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatot: 

 
A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 

 29/2022. (IV. 28.) MÖK határozata 
a közgyűlés lejárt határidejű határozatairól (I.), a bizottsági döntésekről (II.) 
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A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 18/2021. (II.10.) MÖK határozatra, a 
62/2021. (VI. 11.) MÖK határozatra, a 63/2021. (VI. 11.) MÖK határozatra, a 64/2021. (VI. 
11.) MÖK határozatra, a 65/2021. (VI. 11.) MÖK határozatra, a 128/2021. (XII.16.) MÖK 
határozat 2.a)-c) pontjaira, a 20/2022. (II.10.) MÖK, határozat 3. és 4. pontjára, valamint a 
21/2022. (II.10.) MÖK határozat 2. pontjára adott jelentést elfogadta. 
 
A közgyűlés a bizottságoknak az elmúlt időszakban hozott döntéseiről szóló tájékoztatót 
tudomásul veszi. 
 
Határidő:  azonnal 
Felelős:  Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 
 
 
15. Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről  

(2022. február 1. – 2022. április 15.) 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 
Polgárdy Imre 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 
véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
 
A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 
hangzott el. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről szóló 
tájékoztató tudomásulvételéről. 
 
A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 
 
Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről szóló tájékoztatót tudomásul 
vette. 
 
Polgárdy Imre 
További szép napot kívánva, az ülést 11 óra 35 perckor berekesztette. 
 

k.m.f. 
 
 
 
 
 Polgárdy Imre s.k. Dr. Imre László s.k. 
 megyei közgyűlés elnöke megyei jegyző 


